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CONSELL DE BARRI DE LA SAGRADA FAMÍLIA  - RESUM DELS PUNTS DE L’ORDRE DEL DIA I ACORDS 

30 de març de 2023   18:30h 

Format virtual i presencial  

Enregistrat: https://www.youtube.com/watch?v=9TkErDYssYY  

Assistents 

President:  Pau Gonzàlez, regidor del districte de l’Eixample. 

 

Comissió de Seguiment: 

Mar Trallero Cordero. Consellera de barri del Grup M. BenComú 

Arnau Mallen Boronat. Conseller GM. ERC 

Pol Serrano Pueyo. Conseller GM. Junts x Cat 

Pedro Juan Sánchez Murillo. Conseller GM. Ciutadans 

 

Relació  d’entitats membre de la Comissió de Seguiment que han assistit: 

Associació de veïns i veïnes Sagrada Família 

Associació de Famílies d’Alumnes de l’Escola Gaia 

 

Assistents: 

Assistència total en el moment de màxima afluència:   35 

Ciutadanes i ciutadans:      18 

Representants d’entitats:       14 

Altres (consellers, tècnics i ponents)      3 

 

Representants de les següents entitats  

Club de Petanca la Cenia 

Associació de veïns i veïnes Sagrada Família 

Casal de Barri Ateneu el Poblet-comissió memòria històrica  

Casal de Barri Ateneu el Poblet- entitat gestora. 

Espai Gent Gran Sagrada Família. 

 

 

Tècnics Municipals i ponents 

Elena Vázquez. Departament de Comunicació Districte Eixample. 

2 agent de la Guàrdia Urbana del Districte Eixample.  

Teresa Gómez. Coordinadora territorial i de convivència del districte.  

Olga Bastidas Martin. Secretaria del Consell de Barri. 

 

https://www.youtube.com/watch?v=9TkErDYssYY
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Ordre del dia 

1. Balanç compartit de mandat 

2. Torn obert de paraules. 

 
 

1. Balanç compartit de mandat 

 

El regidor explica que a l’Ateneu ha patit un problema elèctric, que impedeix no disposar 
d’internet a l’equipament i, per tant, la sessió no serà retransmesa en directe i no es podrà tenir 
sala digital. La sessió quedarà gravada en YouTube. 

El regidor explica que en ser l’últim consell de barri del mandat, farà un balanç dels quatre anys 
de què ha passat a la Sagrada Família i a l’Eixample, acompanyat del torn obert de paraules. 

 

Document de presentació del balanç de mandat que fa servir el regidor es troba al següent 
enllaç:  

https://www.decidim.barcelona/rails/active_storage/blobs/eyJfcmFpbHMiOnsibWVzc2FnZSI6
IkJBaHBBdVZOIiwiZXhwIjpudWxsLCJwdXIiOiJibG9iX2lkIn19--
181281b8830dab365aea0736adb329aee965af1d/CB-SAFA-230330-
Docu%20Balan%C3%A7%20Mandat.pdf 
 
Per poder fer balanç, abans cal fer una reflexió inicial, perquè han passat coses no previstes, que 
han fet canviar les prioritats del govern municipal:  

 Una pandèmia mundial. 

 La guerra a Europa, amb la invasió russa d’Ucraïna.  

 La inflació. 

 Crisi ecosocial.  
Amb totes aquestes dificultats, la ciutat ha continuat fent front a les diferents crisis existents i 
agreujades pels esdeveniments anteriors, que han marcat les línies de treball: 

 Emergència social. 

 Emergència climàtica. 

 Emergència econòmica.  
Barcelona continua sent, referent internacional en respondrà  a les diferents crisis, sent líder en 
inversió social, en innovació social. 
 
En relació amb el barri, per fer front a l’emergència climàtica una de les coses que s’ha fet és: 

 La transformació de l’urbanisme de la ciutat: hi ha 350.000 vehicles que creuen 
l’Eixample, suposa que un 70% de l’espai públic, estava ocupat pel vehicle, sent un 
desplaçament desigual vers el vianant. Per revertir aquesta tendència, s’ha fet el 
desplegament del projecte Superilla Barcelona, que en aquest mandat s’ha concretat amb 
actuacions a Sant Antoni o als quatre Eixos verds, que actualment estan en obres. S’ha 
començat a desplegar a la Sagrada Família i el Camp de Grassot el debat, conjunt, de com 
recuperar l’espai públic pel vianant, augmentant el verd i derivant tot això, en una 
reconversió econòmica, potenciant el comerç de proximitat al barri de la Sagrada Família. 
S’ha debatut amb el veïnat, quins són els eixos i carrers pels vianants al barri, per 
fomentar el transport a peu. 

https://www.decidim.barcelona/rails/active_storage/blobs/eyJfcmFpbHMiOnsibWVzc2FnZSI6IkJBaHBBdVZOIiwiZXhwIjpudWxsLCJwdXIiOiJibG9iX2lkIn19--181281b8830dab365aea0736adb329aee965af1d/CB-SAFA-230330-Docu%20Balan%C3%A7%20Mandat.pdf
https://www.decidim.barcelona/rails/active_storage/blobs/eyJfcmFpbHMiOnsibWVzc2FnZSI6IkJBaHBBdVZOIiwiZXhwIjpudWxsLCJwdXIiOiJibG9iX2lkIn19--181281b8830dab365aea0736adb329aee965af1d/CB-SAFA-230330-Docu%20Balan%C3%A7%20Mandat.pdf
https://www.decidim.barcelona/rails/active_storage/blobs/eyJfcmFpbHMiOnsibWVzc2FnZSI6IkJBaHBBdVZOIiwiZXhwIjpudWxsLCJwdXIiOiJibG9iX2lkIn19--181281b8830dab365aea0736adb329aee965af1d/CB-SAFA-230330-Docu%20Balan%C3%A7%20Mandat.pdf
https://www.decidim.barcelona/rails/active_storage/blobs/eyJfcmFpbHMiOnsibWVzc2FnZSI6IkJBaHBBdVZOIiwiZXhwIjpudWxsLCJwdXIiOiJibG9iX2lkIn19--181281b8830dab365aea0736adb329aee965af1d/CB-SAFA-230330-Docu%20Balan%C3%A7%20Mandat.pdf
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 Recuperació dels interiors d’illa: s’han guanyat 4 al districte i en concret al barri de la 
Sagrada Família el 4 de març es va inaugurar els Jardins de les treballadores de la Numax 
(antic cinema Niza). 

 Implantació del Programa Protegim Escoles: creant entorns escolars protegits. Es va 
començar a implantar-lo a l’Eixample al mandat anterior i ara en aquest, s’ha desplegat a 
tota la ciutat. 

De tot el desplegament, d’aquestes mesures d’emergència climàtica, destacar l’ampliació de la 
xarxa de carrils bici, i la unificació de les dues vies del tramvia (connectant Barcelona amb el 
terme municipal). 
 
Pel que fa a l’emergència econòmica, i continuant amb la idea de potenciar  el comerç de 
proximitat i protegir la vida de barri, hi ha dues intervencions que ajuden a garantir l’equilibri en 
els barris: 

 Pla d’Usos, que busca la protecció de la diversitat comercial i la convivència, per tal 
d’evitar tenir carrers amb mono-comerç.  

 Zones acústicament tensades en horari nocturn: on se supera el llindar que el pla de 
soroll marca. Ex: el cas d’Enric Granados amb la reducció horària de les terrasses.  
 

Pel que fa a l’emergència social i la dotació d’equipaments en clau educativa:  

 Des del 2015 s’han obert 12 centres educatius al districte, de construcció nova o per canvi 
de titularitat: com ha estat el cas de l’Institut Escola Sicília i la ubicació definitiva de 
l’Escola Gaia. 

 Increment de demanda d’escola pública vers la concertada. 
 

Dotació d’equipaments d’habitatge: 

 En 2015 a l’Eixample hi havia 47 pisos socials i finalitzarà aquest 2023 amb 712 pisos 
socials, tant d’obra nova com de compra de pisos i de blocs sencers. A la ciutat s’han 
comprat 46 blocs, per sota de preu de mercat. 
 

Un tema que no ha avançat prou i, per tant, a l’hora de fer el balanç cal dir que no ha funcionat, 
és  com finalitzar l’entorn del Temple de la Sagrada Família. En aquest mandat es va constituir 
una comissió de seguiment de les obres del Temple, amb  dos objectius: un, fer el seguiment dels 
acords que es desplegaven de l’atorgament de la llicència d’obres  (implicava uns compromisos) i 
un segon objectiu era el continuar reflexionant sobre la relació amb l’entorn. Es va fer una 
primera sessió per començar a treballar aquests quatre eixos: 

 Garantir el dret a l’habitatge. 

 Millorar les dotacions del barri. 

 Reduir els impactes negatius del turisme. 

 Definir el final de les obres del Temple. 
 
La valoració a final de mandat no pot ser satisfactòria, perquè va quedar truncada la feina que es 
va fer, perquè no s’ha convocat la comissió després de la pandèmia.  
 
Una de les grans obres d’aquest mandat, de tot el districte, és la remodelació integral de l’illa 
d’equipaments  de l’Espai de gent Gran, centre cívic, biblioteca i Mercat de la Sagrada Família. 
Aquesta era una obra que s’havia de fer en dues parts; una a carrer Provença i l’altra a carrer 
Mallorca i una de les dues licitacions va quedar buida i s’ha trigat un temps a poder reiniciar-la, i 
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un cop s’ha fet una ampliació de la dotació econòmica (increment d’un milió i mig d’euros), va 
sortir de nou la licitació i ara està previst  començar a l’abril/maig. 
 
L’octubre del 2019 es va obrir el Casal de Barri Ateneu- el Poblet, fruit de la tenacitat veïnal. 
 
El mandat passat es va obrir l’escola Gaia i ara s’està treballant per fer l’edifici definitiu a la 
fàbrica del paraigua, en l’entorn de Glòries i avança la definició de l’espai de joves del districte (al 
mateix entorn) a la fàbrica de la sucrera, amb la intenció de poder encabir la cultura popular del 
barri.  
 
La Mar Trallero, complementa l’exposició, informant què al Casal de Barri Espai 210 ha tingut un 
finançament extra de 40.000 € per la via de Casals Comunitaris. 
 
S’obre un tron obert de  paraules:    
 

2. Torn obert de paraules. 

 

Comentaris /Preguntes Respostes 

Romà Domènech, veí: 1) vols saber el cost 
de la compra dels 46 edificis.                                                            
2) Vol saber per què la licitació de 
Mallorca ha quedat buida.                         
3) Com ha afectat la pandèmia, perquè el 
tema de les obres de la Sagrada Família 
(comissió de seguiment) no ha pogut 
continuar? 4) perquè amb la situació de 
crisi econòmica de les famílies, produïda 
per la pandèmia, el 28 de febrer del 2020 
s’aprova un impost nou de residus i 
aquest impost es cobra d’acord amb el 
consum d’aigua que fa el ciutadà (+ aigua 
consumida + impost de residus es paga). 
5) s’ha fet un discurs de mandat de 
potenciar les zones verdes als barris, com 
pot ser que l’alcaldessa i els socialistes 
instal·lin el mercat provisional de 
l’Estrella als Jardins  del baix Guinardó.  

Regidor: 1) no disposa   dada concreta  de 
la compra dels 46 edificis, són dades 
publicades, en finalitzar el consell poden 
fer la consulta. Totes les compres s’han 
fet utilitzant  el tanteig i retracta, amb 
aquestes compres l’ajuntament vol frenar 
els processos d’expulsió veïnal, 
proporcionant habitatge públic a tots els 
barris de Barcelona. L’Ajuntament té 
previst obra nova a Sant Antoni i a l’illa de 
la plaça de les Glòries. 2) Les empreses 
que es van presentar van renunciar totes 
a l’adjudicació,  va coincidir amb la pujada 
de preus dels materials i per tornar-la a 
licitar s’ha hagut d’augmentar la dotació 
pressupostària de l’obra. 3) la comissió de 
seguiment era per veure com 
evolucionaven els acords, que venien 
pactats, al voltant de l’atorgament  de la 
llicència  i l’altra part del conveni, era el 
debat sobre l’acabament del Temple i 
l’afectació de l’habitatge de carrer 
Mallorca... Es va fer una primera reunió al 
febrer-març del 2020, amb l’arribada de 
la pandèmia, el debat ha quedat aturat i 
no s’ha reprès, d’aquí la valoració 
negativa. 4) Taxa: se li insta a 
proporcionar el seu contacte, per poder 
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contestar-li amb dades exactes. Van 
passar dues coses, per un costat la 
implantació de la taxa de residus, que es 
va fer servint el rebut de l’aigua, com a 
canal, però no té relació amb el consum 
d’aigua i s’afegeix a una altra taxa de 
residus metropolitana que ja estava 
implantat en el rebut de l’aigua i que es 
bonifica si s’utilitza el punt verd. Això va 
coincidir en un moment determinat, a 
mitjan de 2020, on l’empresa de l’aigua 
va fer una lectura estimada  i a l’alça, 
aquestes factures es van haver de 
retornar. L’increment normal per taxa de 
residus era entre 7 i 9 €. 5) dels jardins 
del baix Guinardó i del trasllat del mercat 
de l’Estrella, s’ha estudiat la proposta que 
comenta el veí, però ha estat descartada 
per part dels bombers i es decideix els 
jardins del baix Guinardó amb una 
reducció en l’afectació del verd. Es 
convida a participar en el Consell de Barri 
del Baix Guinardó que tindran millor 
informació. 

Paco González de la comissió d’urbanisme 
de l’AVV SF: reivindica temes que no 
s’han tractat o no s’han aprofundit:  1) 
per què s’ha aturat la promoció 
d’habitatge públic de lloguer als Jardins 
de la Indústria? 2) quin ha estat el retard 
de la remodelació de l’Espai de Gent Gran 
de la SF i la resta d’equipaments? 3) poc 
treballat el pla de dinamització del 
comerç de proximitat al barri i 
deficiències en el pla d’usos aprovat. 4) 
Aturada de la comissió de treball del 
Temple per treballar el seu encaix en el 
barri i tots els seus temes. 5) l’aturada de 
la rehabilitació de l’Avinguda Gaudí. 6) les 
dificultats existents per accedir a 
diferents serveis o tràmits de 
l’Ajuntament.  

Regidor: 1) El tema és com fer la 
construcció d’habitatge públic, sense 
afectar els equipaments dels baixos com 
són l’Escola Bressoli i les pistes de 
bàsquet, cal estudiar amb els veïns, com 
fer encaixar-lo tot.  2) Mar Trallero: les 
dates de començament de l’obra de l’illa 
d’equipaments del voltant del mercat:  
les obres del mercat seran a primers 
d’abril fer treballs privis, a l’agost  
comencen amb la teulada; els 
equipaments de carrer Mallorca es 
preveu que finalitzin el desembre del 
2024. 3) El regidor creu que el pla d’usos 
queda curt en les seves previsions, però 
és una bona notícia disposar d’un pla 
d’usos i està aprovat amb l’acord de 
molts agents amb diferents interessos 
cadascú, en tot cas, hi ha una comissió de 
seguiment  i avaluació que permetrà 
veure si està funcionant o no. 4) 
totalment d’acord, no s’ha treballat el 
tema dels espais de gran afluència, al 
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voltant del Temple. 5) En el grup impulsor 
de la superilla està la reflexió de tota 
l’avinguda Gaudí amb una mirada global 
de tot el barri i dels carrers a pacificar. 5) 
totalment d’acord amb el tema d’accés 
electrònic, les noves tecnologies han de 
facilitar  i no pot crear barreres a qui més 
dificultats té. Al districte s’obre una 
segona oficina d’atenció al ciutadà que és 
d’àmbit de ciutat que vol facilitar tràmits.  

Ricardo Huelamo de l’AVV SF: està 
d’acord en els canvis proposats: més 
verd, més ecologia, una ciutat pels veïns i 
menys explotació de l’espai públic en 
beneficiï d’uns quants, perquè donen la 
raó a la reivindicació de l’associació de 
veïns del tramvia per la Diagonal (per ser 
utilitzat pels turistes, per tal de reduir l’ús 
dels autocars). S’ha de concretar i aclarir 
la finalització del Temple en relació amb 
l’entorn i als habitatges afectats i poder 
regular un model de turisme reposable i 
sostenible (lloguers dels habitatges, 
comerç de proximitat...). Reclama més 
dotació econòmica pel Casal de barri 
Ateneu. Continuar donat suport al tema 
de l’amiant.  

Regidor: del tema dotació econòmica del 
Poblet (també reivindicat pel Josep Maria 
Sans): aquest mandat ha permès poder 
obrir espais, com és el cas de l’Ateneu, i el 
mandant vinent hauria de ser, el de la 
revisió de quines haurien de ser les 
necessitats de funcionament i analitzar 
les dotacions econòmiques.  

Corina Albir  de l’àmbit de salut de l’AVV 
SF: 1) Vol saber com està el tema de les 
mesures de prevenció respecte a les 
zones de calor (refugis climàtics i 
climatització en centres). 2) Mobiliari 
Urbà:  bancs per la gent gran als carrers 
per descansar. 3) Seguretat i mobilitat: 
escocells dels arbres ubicats a les 
marquesines dels busos (perill per gent 
gran). 

Regidor: 1) Barcelona va ser la primera 
ciutat europea en declarar l’emergència 
climàtica i cal estar preparats per 
aquestes noves situacions climàtiques, és 
per aquesta raó que s’està desplegant els 
refugis climàtics per apariar els efectes de 
la calor i del fred extrems. Un altre pla 
que s’està fent amb la Generalitat és  
climatitzar les escoles, que són els únics 
equipaments públics sense cap 
climatització (excepte les Escoles Bressols 
municipals i les escoles ubicades en 
mòduls), des de l’Ajuntament s’ha fet un 
pla de confort tèrmic a les escoles per no 
passar fred i ara cal treballar per pal·liar la 
calor. 2) La instal·lació de  bancs és 
imprescindible si volem uns barris 
agradables i passejables, amb el 
desplaçament de la superilla es 
contempla  una dotació de mobiliari amb 
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la idea de crear espais de trobades. 3) 
estaria bé que notificar els escocells 
perillosos per tal de fer alguna 
intervenció amb serveis tècnics. 

Ivone veïna del barri: Vol saber quin és el 
criteri de distribució de la ubicació dels 
contenidors, hi ha zones massificades de  
contenidors, amb les molèsties que 
ocasionen (brutícia, soroll). 

Regidor: El criteri és posar-ne suficients 
per donar servei a tothom i prou 
distribuïts perquè no estiguin ni molt 
lluny ni molt a prop. En finalitzar el 
consell  se li demana les dades per tal de 
poder tractar el cas concretament.  

Anna de l’Espai de Gent Gran SF: 1) està a 
favor del verd, però ha d’estar ben cuidat 
i fa dos anys que hi ha  sequera. 2) S’ha 
tancat l’Espai de Gent Gran de la Sagrada 
Família i les noves ubicacions són dins el 
districte, però fora del barri, reclamar 
desenvolupar la seva activitat de teatre al 
barri. 

Regidor: 1) Barcelona és una de les 
ciutats millors preparades per la sequera, 
per la xarxa d’aigües freàtiques 
regenerades i s’està desplegant aquesta 
xarxa freàtica per regar l’indispensable en 
un episodi de sequera. 2) Quan es fan 
obres hi ha desgavells i són altres 
equipaments (Espai 210, el Poblet) que 
acullen activitats i es fa el millor que es 
pot, amb la tècnica  s’ha mirat de facilitar 
espais dins el barri i després al districte. Si 
tenim espais al barri, s’oferiran, amb la 
voluntat de tenir la mínima afectació.  

Paco González de l’AFA de l’Escola Gaia: 
hi ha temes que els preocupen: 1) aminat. 
2) l’obra dins l’entorn de Glòries que 
afecta el dia a dia de l’escola i 3) 
depenent d’una obra per la ubicació i 
construcció definitiva de l’escola. Aquests 
tres temes estan relacionats i demana no 
haver de participar en tres comissions 
diferents, i crear una única taula on 
treballar-ho tot alhora, per facilitar la 
coordinació.  
Protegim les escoles: té un problema de 
conservació del verd. Troben a faltar un 
seguiment de les propostes de pacificació 
dels entorns escolars que es van treballar 
en un consell de barri. 

Regidor: 1) S’ha fet un esforç per instar a 
retirar l’amiant, sobretot amb els privats, 
i s’ha compartit el què s’ha fet amb les 
comunitats educatives, és veritat que no 
es va prou àgils i ràpids, ni es disposa de 
les eines. El que si és veritat  és que no cal 
que Gaia no hi sigui per treure l’amiant, 
un cop la finca de Consell de Cent 554 
passi a ser municipal, l’Ajuntament pot 
començar a treure l’amiant, però sí que 
caldrà que l’escola estigui tancada per fer 
la intervenció.  El consorci d’educació de 
Barcelona està fent intervencions tot i ser 
un privat i es va plantejar fer la compra 
per agilitzar el procés, però no hi ha 
hagut acord amb la propietat. El regidor 
comenta que si cal crear espais de 
seguiment, es parla i es mira com poder 
fer-lo.  Mar Trallero: es va donar resposta 
a les propostes del consell de barri del 16 
de desembre del 2021 dedicat a les 
millores dels entorns escolar en el consell 
de barri del 15 de març del 2022, però cal 
anar treballant per garantir espais 
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amables i segurs.  

Josep Maria Sans, soci de l’associació 
cultural el Poblet: reivindica més dotació 
econòmica per tirar endavant el projecte 
del casal de barri Ateneu –El Poblet. 

Contestat anteriorment. 

 
 
S’obre un segon torn obert de paraules  
 

Preguntes/Comentaris Respostes 

Anna de l’Espai de Gent Gran SF: parla en 
nom de tots els grups de l’Espai de GG no 
només del teatre.  

Regidor: tot el compromís de buscar un 
espai per les activitats que s’han de 
redistribuir. 

Ricardo Huelamo de l’AVV SF: preocupat 
pel tema de les terrasses i l’espai públic, 
un cop finalitzada la pandèmia quina serà 
la política de l’Ajuntament pels 
restauradors que fan un ús abusiu de 
l’espai públic. Vol saber qui assumeix el 
cost de les  plataformes instal·lades en les 
terrasses. 

Regidor: efectivament va haver-hi una 
pandèmia que justificava les terrasses i el 
que s’ha fet és, que allà on no hi havia 
excessives molèsties i la convivència és 
bona, s’ha mirat de consolidar. Aquest ús 
de la calçada per part de terrasses amb 
plataformes homologades les han pagat 
els restauradors amb una subvenció 
municipal. El districte ha decretat set 
carrers on no es consolidarien cap taula 
que s’havien afegit per la pandèmia per 
un tema de molèsties (ex: avinguda 
Gaudí), aquí ha estat on els restauradors 
no les han tret i es fa servir una política 
d’inspecció. 

Paco González de l’AFA de l’Escola Gaia: 
rectifica, comenta que trobava a faltar en 
el resum de mandat, temes treballats als 
consells de barri. Rectifica explicació, 
grup de treball: L’AFA participa en totes 
les comissions de seguiment, però 
aquestes participacions esgota, caldria 
crear un espai únic de coordinació pels 
diferents temes de l’escola Gaia.  

El regidor explica que el districte fa el 
mateix paper de participar en les 
diferents comissions de seguiment 
existents. Proposa fer una reflexió 
conjunta amb l’escola per veure quin 
espai caldria tenir.  

Elisenda Albajes, veïna: 1) A l’exposició 
s’ha comentat que les escoles han estat 
construïdes per l’Ajuntament, tenia entès 
que ho feia la Generalitat. 2) En els últims 
consells esteu donant sempre la mateixa 
informació sobre les obres del mercat, 
ara que finalitza el mandat feu l’obra a 
correcuita, on els paradistes del mercat 
estan desesperats. 3) Amiant: l’amiant 
mata i no es pot permetre que a 

Regidor: 1) la responsabilitat de construir 
escola és de la Generalitat, però he 
descobert que no és així. L’escola Gaia o 
l’escola Sirinax  les paga l’Ajuntament de 
Barcelona perquè si han d’esperar que ho 
faci la Generalitat no es farien i com la 
ciutat no es pot permetre no tenir 
escoles, assumeix la construcció de les 
dues escoles per garantir el dret 
d’educació a la ciutat. 2) El mercat i les 
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Barcelona hi hagi tant, caldria una ordre 
judicial per obligar als particulars en la 
seva retirada. 4) preocupació de com 
quedarà la caixa de l’Ajuntament: estarà a 
sota zero. 5) els contenidors al carrer 
València estan al costat del carril bici i fa 
que la ubicació sigui perillosa pel ciutadà 
(tema recurrent als consells de barri) 

casualitats: sempre s’ha explicat el que ha 
passat i això és bo, perquè no s’ha canviat 
mai la versió dels fets i en paral·lel s’ha 
trobat la dotació pressupostària per 
poder tornar a licitar l’obra. 3) Amiant: és 
un problema més enllà de la ciutat i no 
existeix cap ordre judicial ni actuació 
administrativa que permeti fer la retirada 
de l’amiant (el regidor explica el que s’ha 
fet). A escala nacional de moment, 
existeix la intenció de crear un pla 
nacional de desamiant, però encara és 
una idea.  4) la caixa de l’Ajuntament: el 
deute en aquests moments és més baix 
(dades publicades a la web de 
transparència de l’Ajuntament) al dia 
d’avui que en 2015 (amb pandèmia 
inclosa). Aquest és un Ajuntament amb 
solvència econòmica des de fa dècades. 
5) el carril bici no el podem posar a la 
dreta en diferents emplaçaments perquè 
el bus necessita el carril de la dreta per 
circular (les portes dels autobusos estan a 
la dreta) s’intenta fer una composició de 
la calçada el millor possible. Sempre té 
prioritat el vianant i cal continuar fent 
pedagogia. 

Enric Seijas, veí: 1) pregunta si hi ha una 
política municipal per evitar la població 
de coloms. 2) quina política hi ha pels 
aires condicionats que treu l’aire 
directament sobre la vorera (botigues) i 
tenen la porta oberta. 3) Existeix alguna 
manera per poder protestar d’aquells 
establiments que emeten fums al carrer 
(ex: rostidors, bars...), he fet 
reiteradament denúncies d’un 
establiment a carrer Padilla amb Indústria 
que es diu “la Selva” i no hi ha manera 
d’eliminar els fums i olors. 

Regidor: 1) la política és donar pinso 
anticonceptiu per evitar la proliferació. 2) 
hi ha una normativa urbanística que diu 
que les màquines han d’estar a dalt (es 
pot mirar el compliment en casos 
concrets) i després  hi ha tot el tema 
d’estalvi energètic dels comerços 
(obertura de portes) no és competència 
municipal garantir el compliment, però es 
pot parlar en situacions concretes. 3) 
Podem mirar el cas en concret que dius  
per què hi ha uns requisits a complir 
(xemeneies a certa alçada) i podem mirar 
si té un procediment obert.  

 
 

El regidor dona les gràcies a totes les persones assistents i acomiada la sessió a les 20.30 h 
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Barcelona, 19 de maig de 2023. 

  

LA SECRETÀRIA DEL CONSELL DE BARRI 

Sra. Olga Bastidas Martin                                                                           


